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Annexure 1 

海峽兩岸暨香港澳門青年律師論壇 2025 
Cross Strait Four Regions Young Lawyers Forum 2025 

 
日程 

Programme 
 

2025 年 11 月 25 日 (星期二) 
25 November 2025 (Tuesday) 

09:00 論壇登記    Forum Registration 

09:35 嘉賓到場    Arrival of VIPs 
 
地點：香港科學園中庭長廊 
Venue: Atrium Link, Hong Kong Science Park 

開幕禮 
Opening Ceremony 

地點： 
Venue: 
 

香港科學園高錕會議中心中庭長廊 / 會議前廳  
Atrium Link / Pre-function Hall of Charles K. Kao Auditorium,  
Hong Kong Science Park 

 

9:45 – 10:05 開幕環節 Opening Session 

 開幕禮 Opening Ceremony  

 簽約儀式  Signing Ceremony  

 青年律師宣言及合影 Young Lawyers’ Declaration and Group Photo 
 
 
 



 

10:15 – 10:30 嘉賓合照    Group Photo for VIPs 
 
地點：香港科學園中庭長廊外 
Venue: Outside Atrium Link, Hong Kong Science Park 
 
移師至香港科學園高錕會議中心 
Transit to Charles K. Kao Auditorium, Hong Kong Science Park 
 

上午環節 
Morning Session 

地點： 
Venue: 

香港科學園高錕會議中心 
Charles K. Kao Auditorium, Hong Kong Science Park 

10:30 
 

歡迎辭 
Welcome Speeches 
 
 香港律師會會長湯文龍律師 

Mr Roden TONG, President, The Law Society of Hong Kong 
 

 中華全國律師協會副會長盛雷鳴律師 
Mr SHENG Leiming, Vice-President, All China Lawyers Association 
 

 澳門律師公會理事會主席黃顯輝大律師 
Mr VONG Hin Fai, President, Macau Lawyers Association 
 

 社團法人桃園律師公會理事長陳韻如律師 
Ms CHEN Yun-Ju, President, Taoyuan Bar Association  

 
主禮嘉賓致辭 
Opening Remarks 
 
 中華人民共和國香港特別行政區行政長官李家超先生，大紫荊勳賢，

SBS，PDSM，PMSM (待定) 
The Hon John LEE Ka-chiu, GBM, SBS, PDSM, PMSM 
The Chief Executive, Hong Kong Special Administrative Region of the 
People’s Republic of China (TBC) 

 

10:55 – 11:10 主題演說：感智敢創 – 全球數智經濟法律生態的風險平衡與機遇 

Thematic Sharing: DARE - Risk Balance and Opportunities in the Legal 
Ecosystem of the Global Digital Economy 
 
演講嘉賓： 
Speaker: 
 
 騰訊集團代表 (待定) 

Representative of Tencent Holding Ltd. (TBC) 
 

 阿里雲智能集團總法律顧問王軼女士(待定) 
Ms Yi WANG, General Counsel at Alibaba Cloud Intelligence Group (TBC) 
 



 

11:10 – 12:35 
 

主論壇  – 數策引航：國家政策下的數位化法律新格局 
Main Forum – Digital Governance: National Policies Shaping the Legal 
Landscape of Digitalisation 
 
主持人：香港律師會副會長余國堅律師  
Moderator: Mr Christopher YU, Vice-President, The Law Society of Hong 
Kong  
 
演講嘉賓： 
Speakers: 
 
 香港特別行政區創新科技及工業局副局長張曼莉女士, JP  

Ms Lilian CHEONG, JP, Under Secretary for Innovation, Technology and 
Industry, Innovation, Technology and Industry Bureau, The Government of 
the Hong Kong Special Administrative Region  
 

 香港科學園公司董事局主席查毅超博士, SBS, JP (待定) 
Dr Sunny CHAI, SBS, JP, Chairman of the Board of Directors of the Hong 
Kong Science and Technology Parks Corporation (TBC) 
 

 香港特別行政區立法會議員，功能界別 – 科技創新界邱達根先生  
The Hon Duncan CHIU, Member of the Legislative Council, Technology & 
Innovation Constituency  
 

 香港個人資料私隱專員公署助理個人資料私隱專員（署理）（法律、環

球事務及研究）賴皓茵女士  
Ms Fiona LAI, Assistant Privacy Commissioner for Personal Data (Acting) 
(Legal, Global Affairs & Research) , Office of the Privacy Commissioner for 
Personal Data  

12:35 大合照    Group Photo 
 
地點：香港科學園中庭長廊外 
Venue: Outside Atrium Link, Hong Kong Science Park 
 

12:45 – 14:00 午餐    Luncheon 

 
地點： The Grand 

Venue: 科技大道西 12 號 12W 大樓地下 S061 – S066 號舖 
S061 – S006, Building 12W, No.12 Science Park West Avenue 

演講嘉賓：待定 
Speaker(s): TBC 

 

  



 

下午環節 
Afternoon Session 

14:00 – 15:00 
 

環節 1：智驅未來：人工智能的法律邊界與創新融合 
Session 1 – AI-Powered Future: Legal Boundaries and Innovative 
Integration 
 
主持人：中華全國律師協會代表黃山律師 
Moderator: Mr HUANG Shan, Representative of the All China Lawyers 
Association  
 
演講嘉賓： 
Speakers: 
 
 香港律師會副會長、創新科技委員會主席及香港特別行政區律政司法

律科技發展諮詢小組成員黎雅明律師, MH, JP 
Mr Amirali NASIR, MH, JP, Vice-President and Chairman of InnoTech 
Committee, The Law Society of Hong Kong; Member of Consultation Group 
on LawTech Development of Department of Justice, Government of the Hong 
Kong Special Administrative Region  

 
 微軟香港區域科技長許遵發先生 

Mr Fred SHEU, National Technology Officer, Microsoft Hong Kong 
Limited  
 

 香港理工大學香港可持續技術基金會、「智法數科」創立人陸海天教授 
Professor LU Hai-tian, Hong Kong SustainTech Foundation, The Hong 
Kong Polytechnic University and Founder of WiseLaw 
 

 首爾律師協會國際委員會委員及富士通（韓國）法律部負責人 Young 

WIE 女士  
Ms Young WIE, Member of International Committee of Seoul Bar 
Association and Head of Legal Team at Fujitsu (Korea)  
 

 中國頭部人工智慧 AI 企業法務總監吳少卿先生(待定) 
Mr WU Shaoqing, General Counsel of China’s leading AI Company (TBC) 
 

15:00 – 16:00 
 

環節 2：智械未來：機器人應用的法律生態與數智創新 
Session 2 – Robotic Horizon: Legal Ecosystem and Digital Innovation in 
Robot Applications 
 
主持人：澳門律師公會代表周成俊律師 
Moderator: Mr CHAU Seng Chon, Representative of Macau Lawyers 
Association 
 
演講嘉賓： 
Speakers: 
 
 深圳市優必選科技股份有限公司首席財務官兼董事會秘書張鉅先生(待

定) 



 

Mr Jimmy ZHANG, Chief Financial Officer and Secretary of the Board, 
UBTECH Robotics Corp Ltd (TBC) 
 

 香港中文大學法律學院 Eliza MIK 助理教授(待定) 
Dr Eliza MIK, Assistant Professor, Faculty of Law, The Chinese University 
of Hong Kong (TBC) 

 
 路邦科技聯合創始人麥騫譽博士 

Dr Mark MAK, Co-Founder of Roborn Technology  
 

 普斯特有限公司聯合創辦人兼主席許文俊先生  
Mr Terrence HUI, Co-founder and Chief Executive Officer, PRISTER  

16:00 – 17:00 環節 3：電子商貿：低空經濟的法律新生態 
Session 3 – E-Commerce: The Legal Ecosystem of Low-Altitude Economy 
 
主持人：台灣律師代表 (待定) 
Moderator: Representative from Taiwan (TBC) 
 
演講嘉賓： 
Speakers: 
 
 小米集團法務部法務經理盛澤宇律師(待定) 

Mr Zeyu SHENG, Legal Counsel, Xiaomi Corporation (TBC) 
 
 Keeta 香港法務總監楊樹幟先生(待定)  

Mr Vincent YEUNG, Legal Director, Keeta HK (TBC) 
 
 台灣代表 (待定) 

Representative from Taiwan (TBC) 
 

 澳門代表 (待定) 
Representative from Macau (TBC) 

 

17:00 – 17:15 閉幕致辭   Closing Speech 
 
 香港律師會理事暨「海峽兩岸暨香港澳門青年律師論壇 2025」籌委會

聯席主席趙彤律師 
Ms Chris ZHAO, Council member and Co-Chairlady of the Forum’s 
Organising Committee, The Law Society of Hong Kong 
 

 香港律師會「海峽兩岸暨香港澳門青年律師論壇 2025」籌委會聯席主

席梁邦媛律師 
Ms Eviana LEUNG, Co-Chairlady of the Forum’s Organising Committee, 
The Law Society of Hong Kong 
 

17:30 – 20:00 晚餐    Dinner  

地點： Harbourview Grill 



 

Venue: 科技大道東 12 號 12E 大樓地下 S081 號舖 
S081, G/F, Building 12E, 12 Science Park East Avenue 

 

 



Cross Strait Four Regions Young Lawyers Forum 

Past Event Highlights 

 

Guest speech 

 

Congratulatory video from The Chief Executive The Hon John LEE Ka-chiu, GBM, SBS, PDSM, PMSM 

The 2024 CS4R Forum attracted over 1,300 legal professionals from 113 law associations and government departments registered 
for the event, either virtually or in person. 

 

 

The Secretary for Justice The Hon Paul LAM Ting-kwok, GBS, SC, JP (left) and Mr. TONG Man-lung, President of the Law 
Society of Hong Kong (right) 
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Mr. FANG Jianming (left), Deputy Commissioner of the Office of the Commissioner of the Ministry of Foreign Affairs of the 

People's Republic of China in the Hong Kong Special Administrative Region, and The Hon Teresa CHENG Yeuk-wah, GBM, 
GBS, SC, JP. Former Secretary for Justice (right) 

 

 

Mr. ZHAO Jiankai (first from left in the left photo), former Deputy Commissioner of the Office of the Commissioner of the 
Ministry of Foreign Affairs of the People's Republic of China in the Hong Kong Special Administrative Region, and Mr. WONG 

Wai-chong, SC, former Solicitor General of the Department of Justice of the Hong Kong Special Administrative Region 

Main Session and Sub-sessions 

  

     n         



 

 

 

Group photo 

 

 

 

Networking Activities 

 



 

 

 

Visits 

 

 

 

 


